
Referat af møde i IMADAs undervisningsudvalg 23. november 2012 

 

Deltagere: Martin Svensson (MS), Hans Christian Petersen (HCP), Tilde My Larsen (TML), 
Christian Kudahl (CK), Christian F. Sommerlund (CFS) og Wojciech Szymanski under pkt. 5 
(WS). 

Afbud: Bjarne Toft (BT), Jørgen Bang-Jensen (JBJ), Kirstine Boye Petersen (KBP). 

Referent: Lone Seidler Petterson (LSP). 

1) Godkendelse af dagsorden. 

Dagsordenen blev godkendt. 

2) Opfølgning og godkendelse af referat fra mødet i IMADAs undervisningsudvalg den 28. 
september 2012. 

Referatet blev godkendt. Dog blev evaluering af pkt. 3 udskudt. 

3) Drøftelse omkring handlingsplanerne for matematik, anvendt matematik og datalogi i 
forbindelse med uddannelsesberetningen. 

Der er foretaget en SWOT analyse af matematik og anvendt matematik uddannelserne. 
Efterfølgende blev der afholdt et møde, hvor det blev diskuteret hvilke handlinger disse analyser 
skal udløse. I januar skal arbejdet med handlingsplanerne påbegyndes. Der skal især være fokus på 
ting, som kan ændres indenfor 1 år. 

MS gennemgik skemaerne fra analysen og kom med input til punkter, der kunne tages op. 

4) Drøftelse omkring strategi- og ledelsesgrundlag. 

Høringssvar skal indgives den 14. december 2012 Der blev talt om at finde en fælles fortælling. 

I ledelsesgruppen havde man talt om 3 vigtige punkter: 

1. Internationale medarbejdere og studerende. Universitetet må tilpasse sig bedre internationalt. 

2. SDUs brand. Det er vigtigt at finde noget, som er specielt for os i forhold til alle andre. 

3. Forskningsbaseret undervisning og aktivering af studerende. 

5) Nye initiativer omkring uddannelser, herunder: 

a. Drøftelse omkring separat optag i matematik og anvendt matematik. 
Et separat optag vil gøre matematik og anvendt matematik mere synligt i forhold til 
kommende studerende. Der er også en fare ved at tydeliggøre, hvor få studerende, der rent 
faktisk er på uddannelserne. 

b. Fleksibel semesterstruktur. 
Der er kommet et forslag fra Studienævnet, som blev diskuteret. 

c. Tilvalgets placering og rolle. 
Ifølge den nye bekendtgørelse skal der ikke nødvendigvis være et tilvalg. Derfor arbejdes 



der med, at der kun er tilvalg på uddannelser, som retter sig mod gymnasiet. Der bliver også 
talt om, at tilvalget fremover muligvis kun vil blive placeret på 3. år. 

d. Forskningsbaseret undervisning. 
Det blev diskuteret, hvad der menes med forskningsbaseret undervisning, og hvordan man 
bedre kan inddrage de studerende heri. 
 

 

6) Eventuelt 

Der fremkom intet under dette punkt. 


